
2013D17882 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Defensie heeft een aantal vragen voorgelegd 
aan de minister van Defensie over de brief d.d. 3 april 2013 over de 
Veertiende jaarrapportage «Vervanging pantservoertuigen M577 en YPR» 
(Kamerstuk 26 396, nr. 96). 

De voorzitter van de commissie,
Ten Broeke 

De adjunct-griffier van de commissie,
Dekker 
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Nr. Vraag 
1 Maakt het project Vervanging Pantservoertuigen M577 en YPR 

onderdeel uit van de afwegingen die gemaakt worden ten aanzien 
van de visie op de toekomst van de krijgsmacht? Zo ja, welke 
onzekerheden brengt dit met zich mee? 

2 Welke rol speelt de nieuwe visie op de toekomst van de krijgsmacht 
bij het project vervanging pantservoertuigen? 

3 Kunt u toelichten welke pantser- en gevechtsvoertuigen die 
Defensie reeds in bezit heeft de landmacht de komende jaren in 
gebruik wil houden? 

4 Van de 200 Infanteriegevechtsvoertuigen (IGV’n) zijn er 184 
geleverd. Wanneer zullen naar verwachting de overige 16 IGV’n 
geleverd worden? 

5 In hoeverre is het budget dat was bestemd voor de verwerving van 
de 16 IGV-bergingsvoertuigen voldoende voor het levensduurver-
lengend onderhoud van de Leopard-2 bergingstanks? 

6 Om hoeveel overtollige Leopard-bergingstanks gaat het? Wat zijn 
de kosten van het levensduurverlengend onderhoud? Hoe lang 
gaan deze tanks na het onderhoud nog mee? Wat zouden de kosten 
geweest zijn van de aanschaf van nieuwe bergingsvoertuigen? 

7 Wat is de inzetbaarheidsnorm en waarom voldoet de CV-90 hier 
nog niet aan? 

8 Hoe denkt u het tekort aan operationele inzetbaarheid van de CV-90 
te ondervangen? 

9 Wanneer verwacht u aan de norm van 70% inzetbaarheid voor de 
CV-90 te zullen voldoen? Kunt u voorts in percentages aangeven 
wat de gemiddelde inzetbaarheid was in 2012 en de verwachte 
inzetbaarheid in 2013? 

10 Waarom werkt de methode voorraadvorming op basis van de 
verbruikcijfers nog niet bij de CV-90? Is dit doordat de CV-90 bij/na 
gebruik sneller defecten vertoond dan verwacht? Wat is hieraan te 
doen? 

11 Kunt u een raming geven van de exploitatielasten van de aange-
paste Leopard-2 bergingstanks? 

12 Wat zijn de gevolgen van de levering van de beschermingspakket-
ten tegen Chemische Energie (CE-)wapens voor de CV-90 in 2017 
voor de operationele inzetbaarheid van de CV-90 tot 2017? 

13 In hoeverre bent u verantwoordelijk voor de oorzaken (ontoerei-
kende voorraad reservedelen, trage afhandeling van garantieclaims 
en schade tijdens het gebruik) van het lage inzetbaarheidspercen-
tage van de CV-90, en in hoeverre is de producent verantwoorde-
lijk? 

14 In hoeverre waren de lange levertijden voor de reservedelen van de 
CV-90 door Defensie voorzien? En in hoeverre waren ze voorzien 
door de producent? 

15 Wat is het percentage CV-90 voertuigen dat momenteel beschikbaar 
is voor de operationele gebruiker? 

16 Wat is het norm percentage CV-90 voertuigen dat beschikbaar moet 
zijn voor de operationele gebruiker? 

17 Welke concrete stappen heeft u sinds 1 oktober 2012 gezet om 
invulling te geven aan de Letter of Intent voor samenwerking bij de 
instandhouding van de CV-90? 

18 Wat waren in 2012 de gevolgen van de lagere beschikbaarheid van 
de CV-90 voertuigen voor de operationele gebruiker? 

19 Zijn er andere alternatieven om de beschikbaarheid van de CV-90 
voor de operationele gebruiker te vergroten? Zo ja, welke? Zo nee, 
waarom niet? 

20 Hoe lang verwacht u dat de lagere beschikbaarheid van de CV-90 
zal aanhouden? 
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21 Hoe staat het met het onderzoek naar de mogelijkheden van 

verkleining van het aantal voertuigen dat nodig is voor de initiële 
opleiding van nieuw personeel? 

22 Heeft het oplossen van het gewichtsprobleem van de Boxer door 
het vervangen van een deel van de bepantsering door een 
hoogwaardig composiet financiële gevolgen? Zo ja, welke 
financiële gevolgen? Zo nee, waarom is in eerste instantie niet 
gekozen voor dit ontwerp? 

23 In hoeverre zijn de geconstateerde gewichtsproblemen een gevolg 
van het pakket van wijzigingen van 2011 waarbij het groeipotentieel 
gewijzigd werd? 

24 Wat zijn de gevolgen van de vertraging in het leveringsschema van 
de Boxer voor de operationele gebruiker? 

25 Kunt u een overzicht geven van de leveringsschema’s van de 
verschillende versies van de Boxer? 

26 Wat is opgevallen bij het gebruik van de Boxer door de Duitsers in 
Afghanistan? Zijn er problemen bij de inzet aan het licht gekomen? 

27 Welke voordelen zijn er voor Nederland en Duitsland om de 
gezamenlijke verwerving van de Boxer reservedelen via het Nato 
Supply Agency (NSPA) te doen? 

28 Is er al eerder gezamenlijk met Duitsland sprake geweest van 
verwerving van reservedelen via het NSPA? Zo ja, zijn dat positieve 
ervaringen geweest? 

29 Hoe verhouden de samenwerking tussen Duitsland en Nederland 
enerzijds, zoals vastgelegd in de Memorandum of Understanding 
(MoU) voor de instandhouding van de Boxer, en de samenwerking 
tussen Nederland en het Nederlandse bedrijfsleven anderzijds, 
zoals vastgelegd in het Land Maintenance Initiative, zich tot elkaar? 

30 Hoe verhouden de samenwerking tussen Duitsland en Nederland 
enerzijds (vastgelegd in het Memorandum of Understanding) en de 
samenwerking tussen Defensie en een aantal Nederlandse 
bedrijven anderzijds (vastgelegd in het Land Maintenance Initiative) 
zich tot elkaar? 

31 Welke concrete stappen zijn er sinds de ondertekening van het Land 
Maintenance Initiative op 15 november 2012 gezet om de samen-
werking en het partnerschap tussen Nederlandse bedrijven en 
Defensie te verdiepen? 

32 Wat is de doorslaggevende factor bij de beslissing of het mogelijk 
is voor Nederland om aan te sluiten bij het contract dat Duitsland 
heeft getekend met het Armoured vehicle technology consortium 
(ARTEC)? 

33 Kunt u toelichten waarom het opportuun is van een variabele naar 
een vaste voertuigprijs over te gaan en de daarmee gepaard 
gaande eenmalige verhoging van 28,1 miljoen euro toelichten? 

34 Waarom is het in deze fase verantwoord om een vaste voertuigprijs 
voor de Boxer overeen te komen waarbij op de prijsescalatie wordt 
geanticipeerd? 

35 Kunt u een nadere onderbouwing geven van de eenmalige 
verhoging van 28,1 miljoen euro als gevolg van de omzetting van 
een variabele naar een vaste voertuigprijs? 

36 Op basis van welke veronderstellingen heeft u geconcludeerd dat 
het in deze fase doelmatig is om van een variabele naar een vaste 
voertuigprijs over te gaan? 

37 Kunt u het aanvullende bedrag van 25,6 miljoen euro ter compen-
satie van het Nederlandse bedrijfsleven nader onderbouwen? 

38 Wanneer verwacht u nadere afspraken te kunnen maken over de 
verdeling van het aanvullende bedrag van 25,6 miljoen euro ter 
compensatie van het Nederlandse bedrijfsleven en kunt u dit 
bedrag nader onderbouwen? 
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39 Kunt u de uitspraak in de jaarrapportage, dat de bedrijven 

Rheinmetall en Krauss Maffei Wegmann beiden goede vooruitgang 
maken met de compensatie, nader toelichten en onderbouwen? 

40 Waarom wordt de Principle Toolbox (PTB) door de projectleider 
Groot Pantserwielvoertuig nog hoofdzakelijk gebruikt voor 
projectrapportages, maar worden de overige functionaliteiten, zoals 
planning en risicobeheersing, nog niet benut? 

41 Waarom is het deelproject Groot Pantserwielvoertuig in 2012 niet 
onderworpen aan een jaarlijkse (deel-) projectreview? 

42 Waarom is er geen gebruik gemaakt van de mogelijkheid om een 
onafhankelijke toets op de projecten te laten uitvoeren (bijv. door 
de afdeling Onderzoeken Interne Beheersing (OIB) van de Defensie 
Materieel Organisatie (DMO))?
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